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We vernoemden in ons vorige artikel reeds Sofie Van den Heu-
vel, die getrouwd was met Gerard Somers, de waard van “Op ’t 
Hoekske” ‘( “De Drij Gapers”). Zij was de dochter van één van de 
uitbaters van café “Bellevue”. Deze herberg bevond zich recht 
tegenover het kerkhof. Links bevond zich een kruidenierszaak 
waar voornamelijk petroleum verkocht werd. De rechterzijde 
van het huis was de gelagzaal van het café “Bellevue”.
Later, onder Alfons Verbruggen, kreeg de herberg “De Sport-
vriend” als naam. De latere uitbater, Alfons Scheltiens , beter 
bekend als” Fons van den Duits” was naast waard ook actief 
in en rond de kerktoren. Als klokkenluider moest hij tweemaal 
daags op de gebruikelijke uren de klokken luiden. Hij moest ook 
het torenuurwerk onderhouden en opwinden als het nodig was 
en hij verwijderde minstens vier maal per jaar het onkruid van 
het kerkhof en de wegeltjes. Voor dit alles werd hij vergoed. Als 
schoenmaker van opleiding ging Fons, na zijn cafébaas-carriè-
re, een schoenwinkel openhouden in Mechelen.Later kwam er 
de dubbele woning met afgerond deurmetselwerk die je nu nog 
kan zien.
In het gebouw waar nu het restaurant ”Diril” gevestigd is , was 
vroeger de Centrawinkel en kleermakerij van Marcel en Yvonne 
Leemans-Smets. Marcel was meester-kleermaker en hij baat-
te samen met zijn vrouw een moderne kruidenierszaak uit. Zij 
stampten als voedingsdetaillisten een zelfbedieningszaak uit de 
grond en bedienden hun klanten gedurende 25 jaar met grote 
zorg. Wiske Verbruggen was één van de bekendste en vaste 
winkelbediendes. Later kwam Julia Lauwers als verkoopster bij 
hen werken en nam zij samen met haar man Willy De Nies de 
zaak over. Na een tijd van economische bloei barstte de winkel 
uit zijn voegen, zodat kruidenierszaak “Bij Julia” verhuisde naar 
de Dorpstraat, waar nu de Delhaize gevestigd is.
Over de Sint-Niklaaskerk wijden we hier niet uit. U kan in de bib 
van ons dorpshuis het naslagwerk “De Sint-Niklaasparochie-Ne-
gen eeuwen geschiedenis” van Wilfried Hellemans raadplegen. 
Daar bent u even zoet mee. We steken dus niet over en zetten 
ons neer op het terras van “In den Bareel”.

De naam van het café verwijst naar de bareel die over de weg 
stond. In het etablissement was het tolhuis gevestigd voor het 
betalen van een soort gemeentetaks voor het onderhoud van 
de wegen.
De vroegere kasseiweg die vanuit de Battelse Bergen kwam, 
werd doorgetrokken naar Tisselt. Alle voertuigen betaalden hier 
1 cent tolgeld om het kasseitje te onderhouden. Het gebeurde 
wel eens dat de waardin onoplettend was en haar bareel in 
alle drukte liet open staan, waarna ze roepend achter geniepige 
ontduikers moest lopen om haar geld te krijgen. Ze moest om 
tol te innen een jaarpacht betalen. Elke cent telde! Nadat rond 
1890 de ijzeren Zennebrug geïnstalleerd was, werd het tolgeld 
afgeschaft.
Vroeger noemde de zaak nog “In Thisselt” omdat één van de 
uitbaters van Tisselt kwam. Toen de familie Van Dam het over-
nam kreeg het de definitieve naam “In den Bareel”. Het voetbal 
-en duivenlokaal werd sinds 1946 uitgebaat door Victoire Van 
Dam en haar man Frans De Laet. De oude vloer vertoonde nog 
inkervingen van bijlslagen. Dat kwam van het versnijden van 
vlees door de plaatselijke beenhouwerszonen. Omdat er geen 
pitabar of frituur was, werd een “hongertje” op die manier op-
gelost. Om de cafétafel te sparen werd het vlees op de vloer 
verkapt en verdeeld.
In 1985 nam zoon Ludo de zaak over en zijn vrouw Christiane 
baatte het overdag uit. Bij hen was het supporterslokaal van KV 
Mechelen en Leest United gevestigd. Met Posse Leest draaide 
het café soms 24u/24u en met het behalen van de Europese 
beker stonden KV-supporters en sympathisanten te dansen op 
straat, waarna tijdens één van de vreugdedansjes  één van de 
klanten met een versierde fiets de vroegmis binnen reed. De 
pastoor kon er gelukkig mee lachen! Deze en vele andere anek-
dotes worden hier tussen pot en pint opgerakeld en aangedikt 
door de Bareelvrienden. Ondertussen kreeg de gevel een frisse 
opknapbeurt door de nieuwe eigenaar. 
Het buurhuis was vroeger een herenhuis met schuur van ene 
Kobe Vloebergh die hier zijn stiel als boer en metser onderhield. 
In de jaren ’80 kwam hier “’t Stockske”,  een soort “Hubo” avant 
la lettre.
In 2015 opende hier de wijnshop annex wijnbar “Xpertvinum” 
onder impuls van Wim Dons. Geleidelijk kon men hier ook ver-
toeven om een hap te eten. Sinds 2017 roerden de dames van 
“Les Hélènes” in de potten. De wijnen van de vinoteka en de 
maaltijden van “Bar la Tap” en later van “Homer” dompelden ons 
meermaals in Spaanse sferen. “Wining en dining” kan je hier 
nog altijd op donderdag, vrijdag en zaterdag.
We sluiten hier onze zomerse dorpstrip af en wandelen in het 
herfstnummer verder naar een limonadefabriekje en andere 
Leestse horeca. Tegen de winter hoop ik gans Leest Dorp be-
zocht te hebben... als mijn zakgeld daartegen niet op is van al 
die terrasjes? Maar zo ontmoet je nog iemand en komen de 
verhalen naar boven. Eerst nog even genieten van mijn Amon-
tillado!

Aah, laat ons eens terugdenken aan 
Posse Leest 2023, nu pakweg 2 maanden 
geleden. Zo’n 25.000 bezoekers van 
de jaarmarkt dweilden de hotdog- en 
hamburgerkramen af, overbevolkten de 
straten van ons dorp en trapten elkaars 
hielen blauw om “de Vetten Os” te zien. 
De lokale Leestenaar laveerde tussen het 
“chirobetonneke”, de expo van De Kwak 
in Het Dorpshuis of de tentoonstelling 
van Leest Geweest in Ter Coose . De 
locals laafden hun dorst en stilden hun 
honger in de plaatselijke herbergen en 
pop up-restaurants in feestzalen, scholen 
en gelegenheidstenten. Ontmoeten en 
begroeten blijft de Leestse lijm van onze 
gemeenschap.
“Leest Geweest” bewees voor de tweede 
maal dat ze een volwaardige heemkring 
is, die ons historisch patrimonium 
beschermt en ons verleden verzamelt. 
Waarom doen ze dat? Ze bestuderen 
onze dorps-en streekgeschiedenis. Ze 
promoten en bewaren de waarden en 
tradities van onze voorouders om ze te 
kunnen doorgeven aan ons nageslacht. 
Nu nog hopen dat we vanuit Mechelen 
voldoende financiële en materiële steun 
krijgen om verder te bouwen aan ‘hun’ 
geschiedenis. Een onderkomen in 
ons dorp, waar we al ons verworven 
materiaal en opgebouwd archief  kunnen 
stockeren, zou zeer welkom zijn. Zodat 
onze eigen bureaus en livings eindelijk 
weer vrijkomen voor persoonlijke 
dossiers!
Misschien moet “Het Stad” er eens werk 
van maken om een gat te slagen in de muur 
tussen de scholen? Eén dorpsschool 
waar iedereen zich thuis voelt! Het 
huisje met tuin naast de Sint Ceciliazaal 
is de ideale plek om de kinderopvang 
centraal in te richten. De zaal kan dan 
multifunctioneel dienen voor de scholen, 
kinderopvang en culturele beleving 
zoals muziekbeleving(brassband) en zo 
meer. Het Dorpshuis krijgt opnieuw een 
bestemming als ontmoetingsplaats waar 
verenigingen kunnen vergaderen, de 
heemkring haar archief kan achterlaten 
en de tuin kan mee geïntegreerd 
worden met het Leestse dorpsplein. 
Maak de inkom van de zaal langs 
de tuinzijde en je kan hier recepties 
en dorpsfestiviteiten houden. Ons 
“Dorpshuis” of “gemeenschapshuis” met 
opbergkasten –en ruimtes zou dus de 
oplossing kunnen zijn in ons eigen dorp. 
En wat doen wij ondertussen? Wel 
beste Leestenaar, smijt niets weg en 
denk aan “Leest Geweest”. Ze hebben 
bewezen dat de geschiedenis van onze 
plaatselijke jeugdbeweging en “Posse 
Leest” best overzichtelijk geëtaleerd kan 
worden. Misschien is jouw vereniging of 
dorpsbezigheid hun volgend project? 
Tot de volgende Posse en zomert wel! 
Mijn gedacht! 

COLUMN door Bart Lauwens Van de cafés naar het 
kerkhof en de kerkA F L E V E R I N G  9 :

KRONIEK 
VAN EEN 
DORP

“MIJN GEDACHT!”  

HEEMKRING 
ZONDER HEIM



3NR.9   •    ZOMER-EDITIE  2023IEDEREEN      LEEST

Een make-over van de sportvelden, 
achter sporthal Kouter, is na 50 jaar 
intensief gebruik dringend nodig. “Met 
dit nieuw project maken we werk van 
een hoognodige inhaalbeweging. We 
hebben de voorbije jaren al op heel 
wat andere plaatsen in Mechelen onze 
sportinfrastructuur vernieuwd. Dit is het 
moment voor Leest want we gaan hier 
een van de mooiste sportsites uit onze 
stad neerpoten”, vertelt de schepen tijdens 
een rondgang op de bouwwerf. Mechelen 
investeert 5 miljoen euro in het project. 
“Maar we kunnen rekenen op een subsidie 
van bijna een half miljoen euro vanuit 
Vlaanderen.”

Eigen jeugd aan bod
De grootgebruiker van de voetbalvelden 
wordt voetbalclub VC Leest. “Na de 
fusie vorig jaar telt onze vereniging 230 
jeugdspelers en 60 seniors. Daarmee 
zijn we gestart in vierde provinciale. Het 

voorbije seizoen hebben we 10 wedstrijden 
gewonnen en zijn op een twaalfde plaats 
geëindigd. Sportief gezien moeten we 
hoger mikken, maar we gaan daar nu 
niet van wakker liggen. De focus ligt nu 
op de uitbouw van deze mooie sportsite. 
De rest zal wel vanzelf komen. Maar onze 
doelstelling blijft om de jeugd uit ons dorp 
hier te laten sporten. En zij die nu het 
sportief geluk verder van huis gaan zoeken, 
willen we graag naar ons terughalen. Zeker 
weten dat op deze nieuwe sportsite veel 
talent zal ontbolsteren. We zien nu ons 
ledenaantal bij de jeugd op een jaar tijd 
met tien procent toenemen. Wanneer deze 
site helemaal klaar zal zijn, dan verzeker 
ik u dat we hier een boost aan jong talent 
gaan ontdekken”, geeft voorzitter Tim 
Verlinden van VC Leest mee.

Wat is de stand van zaken voor de 
komende maanden?
“Vandaag zijn de werken bezig om terrein 

A (voor de tribune) en terrein C (8x8, 
achter de tribune) om te bouwen tot 
volwaardige kunstgrasvelden. Nog voor de 
bouwvakantie in juli zijn deze voetbalvelden 
klaar. Het derde terrein B, dat uit natuurgras 
bestaat, krijgt een volledige renovatie. Er 
komt een nieuwe drainage, tussenlagen, 
een toplaag en grasmat. Hier gaan we 
tot de zomer van 2024 moeten afblijven, 
om de graszoden te laten ontwikkelen. 
Hierdoor gaan we onze huidige site aan 
N16 nog een tijd gebruiken voor trainingen. 
Maar het belangrijkste is dat we de nieuwe 
voetbalcompetitie in september starten op 
onze nieuwe voetbalvelden achter sporthal 
Kouter”, zegt Verlinden.

Kleedkamers in tribune
In de bestaande tribune worden de 
cabines opgewaardeerd als volwaardige 
wedstrijdkleedkamers. “Dat is inderdaad 
nodig omdat de bouw van het nieuw 
multifunctioneel gebouw pas volgend jaar 
klaar zal zijn. Dit gebouw komt op de plaats 
van de oude schaatsbaan die nog voor de 
bouwvakantie onder de sloophamer gaat. 
In het nieuwe gebouw krijgen de sporters 
fonkelnieuwe kleedkamers, een cafetaria, 
een wedstrijdsecretariaat, een EHBO-
lokaal en de nodige bergruimte. Het is ook 
de bedoeling dat de tribune een nieuw dak 
krijgt en dat ze opgewaardeerd wordt en 
weer toegankelijk zal zijn voor supporters.”
Gaan de supporters tijdens de wedstrijden 
in september een pintje kunnen drinken? 
“Eddy en Marian, die al vele jaren de 
cafetaria in sporthal Kouter uitbaten, 
gaan genieten van een welverdiende rust. 
Onze voetbalclub neemt de concessie 

van de cafetaria in de sporthal over tot 
de kantine in de nieuwbouw klaar zal 
zijn. Tijdens de wedstrijden gaan we, vlak 
bij de voetbalvelden, een extra drankhub 
openen.”

Archeologisch onderzoek
Ondertussen is naast de aanleg van de 
kunstgrasvelden ook gestart met een 
archeologisch onderzoek, een normaliteit 
bij de renovatie van oude sites. “We hebben 
een aantal zaken gevonden, maar of ze 
van enige waarde zijn, gaan onze diensten 
verder onderzoeken. Hetzelfde onderzoek 
staat geprogrammeerd bij de afbraak van 
de ijsbaan. Maar het bijzonderste is dat 
de onderzoeken het tijdschema van de 
werken niet hypothekeren”, zegt schepen 
Labsir.
De in- en uitrit naar de nieuwe sportsite 
staat nu ook vast? “Na de werken zal 
de inrit naar de sportsite langs de 
Wagenmakerstraat lopen. Naast de 
sporthal Kouter zal het verkeer de sportsite, 
richting Dorpstraat, verlaten. De twee 
verschillende in- en uitritten maken dat het 
veilig blijft voor iedereen en het ook voor 
de buurtbewoners de hinder zal beperken”, 
geeft de schepen nog mee.

Nog een laatste vraagje voor het 
bestuur van VC Leest. Hebben jullie ook 
sportieve ambities in de toekomst? “Met 
Kris Slachmuylders (algemeen sportief 
beleid), Sven Apers (penningmeester), Peter 
De Neve (ondervoorzitter), Jurgen Resseler 
(TVJO), Mathias Deprins (sportief Seniors), 
Steffie Putzeys (communicatie/logistieke 
cel), Nic Publie (RvB/communicatie/
creative Ninja) en Kris De Nies (RvB) 
hebben we een jonge bestuursploeg die 
het klappen van de zweep kennen. Op 
termijn willen we zeker promoveren. Maar 
jongeren in eigen dorp laten sporten blijft 
ons hoofddoel. Deze site heeft potentieel 
om ons ledenaantal te verdubbelen. Laten 
we daar vooral oog voor hebben”, besluit 
voorzitter Tim Verlinden. (LDN)

SPORTSCHEPEN ABDRAHMAN LABSIR:

De werken voor de multifunctionele sportsite in Leest zijn gestart. De aanleg van 
twee kunstgrasvelden en een parking is volop aan de gang. Voor de bouwvakantie 
gaat het oude schaatsgebouw tegen de vlakte. Dat moet plaats maken voor de 
bouw van een gloednieuwe infrastructuur, met een cafetaria en kleedkamers. In het 
voorjaar van 2024 zal de site volledig klaar zijn. “Leest wordt een van de mooiste 
sportsites in Mechelen”, zegt Abdrahman Labsir (Vld-Groen-m+), schepen van 
sport. “Dit moet een aantrekkingspool worden voor de lokale jeugd om kort bij 
de deur te sporten”, klinkt het bij fusieclub VC Leest, die in september het nieuwe 
voetbalseizoen gaat intrappen op een kunstgrasmat.

        “LEEST KRIJGT MOOISTE    
   SPORTSITE VAN MECHELEN”
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Wilfried en Myriam starten midden jaren ’80 met hun 
familiaal tuinbouwbedrijf en al gauw specialiseren ze zich 
in de teelt van alternatieve slasoorten. Naast sla verbouwen 
ze ook bloemkool en in de winter savooi en ondertussen 
bewerken ze – samen met zoon Tim en Wilfrieds broer 
Maarten - dertig hectare volle grond én hebben ze ook 
meer dan een hectare serres staan. Wilfried en Myriam 
zijn niet alleen tuinbouwers maar minstens zoveel 
ondernemers.  Op het erf staat een reusachtige 
vrachtwagen. “Sinds begin deze eeuw zijn we gestopt 
onze producten op de veiling te verkopen, wij verkopen 
nu voor meer dan 90% rechtstreeks aan klanten, 
vooral aan groothandels, en meestal in Nederland. En 
wij leveren daar dus zelf. We hebben hiervoor onze eigen 
etikettering en eigen verpakkingsmateriaal - dozen en 
slazakken - ontworpen”, vertelt Wilfried. “Wij hebben altijd 
nieuwe dingen geprobeerd“, vult Myriam aan. “Wist je dat 
wij in de jaren ’80 als eerste een vorm van zorgboerderij 
hadden, toen dat eigenlijk officieel nog niet bestond? 
Gasten van De Sleutel (een centrum voor ontwenning van 
verslavingen, nvdr) kwamen hier werken als deel van hun 
dagbesteding.  Ondertussen is ons bedrijf echter te groot 
en te complex geworden daarvoor.”

Groot is het zeker. Wilfried legt uit hoe het bedrijf groeide 
over de jaren tot het indrukwekkende complex dat het nu is. 
De mannen in het bedrijf hebben allemaal een technische 
opleiding - elektricien, schrijnwerker, metaalbewerker – 

en hebben de  bedrijfsgebouwen met eigen 
handen gebouwd. Soms stond Wilfried  tot 

vier uur ’s ochtends op de stelling en was hij om zes uur 
alweer op het land.  In die gebouwen bevinden zich nu 
ook woongelegenheden voor de seizoensarbeiders. 
Ondanks de inzet van veel technologie blijft sla immers 
een arbeidsintensieve teelt.  Sla wordt nog steeds met de 
hand geoogst, en die handen komen al een hele tijd uit 

het buitenland, vooral uit Oost-Europa. Myriam houdt zich 
bezig met de paperasserij die daarbij hoort. Spreken ze 
met zoveel buitenlanders op het erf veel talen dan? “Neen, 
maar onze zoon Tim is hier opgegroeid tussen de Poolse 
seizoenarbeiders, en die spreekt meer dan een mondje 
Pools”.
Op verschillende plekken in Leest, waaronder bijvoorbeeld 
in de Heirstraat, zie je tegenwoordig borden staan, met 
daarop in koeien van letters “Red onze boeren”. Hoe zien 
Wilfried en Myriam de toekomst, nu er zoveel negatief 
nieuws verschijnt rond de landbouw? “Wij blijven positief, 
maar we zien ook wel wat er verandert. Water wordt steeds 
belangrijker, we zijn nu alweer twee weken bezig met 
bevloeiing. Gelukkig neemt Mechelen goede initiatieven 
inzake waterbeheer. Als lid van het polderbestuur ben ik 
daar ook bij betrokken”, vertelt Wilfried. 
En als ik tot slot vraag waar we zijn sla kunnen proeven, 
dan monkelt Wilfried: “Daarvoor moet je op cruise gaan, of 
toch minstens op restaurant”. Af en toe ligt zijn sla wel in 
de hoevewinkel, maar verder verkoopt Wilfried dus vooral 
aan bedrijven zoals Amerikaanse cruiserederijen. En hoe 
eet hij zijn sla dan zelf het liefst? “Ne kouwe pla is altijd 
goed”. (MV)

Wat is de groente van dit seizoen? Wat 
groeit er op onze Leestse velden en ligt 
even later op ons bord? Dat zoeken we 
uit in deze rubriek!

De groente van het seizoen: zomer

SLA
Wat is dé zomergroente bij uitstek? Sla 
natuurlijk, die zoals iedereen weet bij goed 
weer uit de rekken vliegt. Daarom fiets ik 
voor de zomeraflevering van Groente van 
het Seizoen op een zonovergoten dag naar 
de Heirstraat, naar het bedrijf van Wilfried 
Maes en Myriam Mampaey.  Het is gelegen 
in Heffen, op de grens met Leest, maar 
Wilfried bewerkt in ons dorp de gronden 
van de Rendelbeekhoeve, de boerderij van 
wijlen Sooi De Prins. Hij zetelt in het bestuur 
van de Landelijke Gilde van Leest en is dus 
ook een ‘Leestse boer’. 

 

Wij blijven 
positief, maar 

we zien ook wel 
wat er verandert.
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Marcel Van Hoof wordt geboren in 1948, als zoon 
van Victor en Maria “Leonore” Mees. 1948 is het 
jaar van de moord op Mahatma Gandhi, de eerste 
Citroën 2CV (‘de geit ’) rolt van de band en in Leest 
wordt de jongenschiro opgericht. Dat heb ik niet 
moeten opzoeken, maar staat allemaal te lezen 
in het boekje ‘Terugblik op mijn kindertijd in 
Leest ’, dat Marcel in 2014 schreef! (Boeiende 
lectuur om een beeld van de tijdsgeest in 
de naoorlogse jaren vijftig te krijgen.) 

Marcel woonde als kind op Ten 
Moortele en ging naar school in de 
Gemeentelijke Jongensschool van 
Leest. Hij groeide op in Leest, 
ging studeren in Mechelen en 
leerde op een bepaald ogenblik 
Maria ‘Bieke’ De Veirman 
kennen, met wie hij uiteindelijk 
trouwde en twee dochters 
kreeg, Vanessa en Brenda. In 
1968 begon Marcel bij RTT te 
werken, de ‘Regie van Telegrafie 
en Telefonie’, wat later het 
bedrijf Belgacom zou worden en 
ondertussen Proximus heet. 
Marcel had altijd al een 
ongelofelijke interesse in 
geschiedenis. Dat begon al heel erg 
vroeg en werd ook al heel snel ontdekt 
door ‘de media’. In 1979 kwam journalist 
A. Grouwet van krant De Morgen bij 
hem langs om hem te interviewen over 
zijn hobby’s en interesses. Op dat moment 
was Marcel nog een prille dertiger, maar  hij 
was al volop bezig met het aanleggen van een 
persoonlijk archief. “Ik had op dat moment een 
enorme fascinatie voor plaatsnaamkunde, en 
ging ook beginnen met het vastleggen van élk 
huis dat in Leest staat, met daarbij het verhaal 
van de huizen of boerderijen.” Hij hield bovendien 
alles bij wat over Leest verscheen, in kranten of 
magazines. “Dat project van die huizen heb ik 
niet kunnen vervolledigen. Ik heb wel heel wat 
huizen gefotografeerd en gecatalogeerd, maar ik moest 
op een bepaald ogenblik stoppen vanwege tijdgebrek. Ik 
was op dat moment nog aan het werk bij RTT, maar kreeg 
er in die tijd ook een bijverdienste bij.” Marcel begon op 
dat moment namelijk ook sketches te schrijven voor de 
Gaston & Leo-shows! “Ik leverde teksten aan Paul Koeck 
en René Vlaeyen, de twee producers van die shows.” 
Maar de liefde voor zijn geboortedorp Leest hield niet 
op, en Marcel besloot om alles wat hij in de loop der 
jaren verzameld had, samen te brengen en te voorzien 

van uitleg en foto’s. Dat resulteerde in de opstart van ‘De 
Kronieken van Leest ’. Historische kronieken beschrijven 
een overzicht van belangrijke gebeurtenissen, in de 
chronologie waarin ze gebeurd zijn. Marcel focust zich 
niet alleen op dé momenten uit onze geschiedenis, maar 
probeert zo volledig mogelijk àlles wat er over Leest te 
schrijven valt , te bewaren in zijn kronieken. “Kijk, nu ben 
ik bijvoorbeeld bezig met recente geschiedenis”, toont 
Marcel me tijdens het interview. Ik zie een folder van 
Tuincenter Van Praet, van zo’n 15 jaar geleden. “Nu lijkt 

dat misschien banaal, maar binnen zoveel jaren is 
ook dit geschiedenis!” En gelijk heeft hij. Zijn 

Kronieken zijn een heus tijdsdocument en 
geven een ongelofelijk beeld van de soms 
banale, soms persoonlijke, soms heel 
erg mooie gebeurtenissen die in Leest 
plaatsvinden. Het is een ongelofelijk 
werk, en we zijn dankbaar dat 
iemand zich geroepen voelt het 
te doen. “Het is een passie, ik kan 
het niet anders omschrijven. En 
ik heb mijn tijd zo niet op café 
verspeeld”, lacht Marcel. Of zoals 
journalist A. Grouwet het in 1978 
al schreef: 
“Wanneer bestudeert u dit 
alles?” vroegen wij. “Ik ben graag 
thuis, en dit zijn mijn hobby’s . 
Te veel mensen hebben het te 
druk met te denken aan hun 
bankrekening of zitten uren te 
wachten in de dokterswachtzalen 
omdat zij lijden aan ingebeelde 

ziekten. Dat is het gevolg van de 
doelloosheid, de verveling en de 

eenzaamheid. Ik heb geen problemen 
met mijn vrije tijd!”.

Wil je de Kronieken van Leest, het 
levenswerk van Marcel Van Hoof, ook 

eens doorpluizen? Dan kan je terecht op  
h t t p : / / b l o g . s e n i o r e n n e t . b e /
kroniekenvanleest

BRASSBAND
Elk jaar kan je van  een muzikale klassieker meeproeven in Leest, vlak voor 
Pasen. Elke Leestenaar zou het eens moeten meemaken! Weer werd een 
uniek Palmzondagconcert in de Sint-Niklaaskerk door Brassband St. Cecilia 
klaargestoomd. De primeur was de  uitvoering van een prijswinnaar in Groot-
Brittanië van de hand van Leestenaar Lennert Van Laenen. De première van 
“Sparkle” werd schitterend neergezet door de brassband en de componist genoot 
van het applaus. Verder troffen we solisten aan die het niveau hoger tilden en 
kopermuziek uit de betere ketels lepelden. Het Leest talent kwam weeral boven 
drijven. Het was een sterk gekruid concert! Dat smaakt naar meer! De dirigent 
en zijn muzikanten verdienen een ster!

KORILE
Begin mei genoot Ted ook van het concet van Korile: Het belgerinkel van “De eenzame 
fietser” zette de toon in. Direct ging Korile met groot verzet de muzikale berg op. Boudewijn 
De Groot, de favoriet van de dirigent en zijn vriend Jo Van Beersel, deed ons van de eerste 
noot meezingen in de refreinen. De kazou’s van Herman Van Veen waren een speelse 
tweede en als Louis Neefs z’n Kempen bezong, was er geen ontsnappen meer aan. De 
koers werd opengetrokken en gereden en de ploeg van Korile met haar “wielerdirecteur” 
Lode Tooten zegevierden aan de eindmeet. Ze straalden in hun kleurrijke outfits op het 
erepodium. Het staat weeral mooi op het palmares! Natuurlijk hoopt men dat er kandidaat-
zangers bijkomen. Een fiets heb je niet nodig, tenzij misschien wel om naar de repetities te 
komen? Je leert er verder zingen en maakt er nieuwe vrienden! 

In onze dorpskrant willen we graag op 
geregelde tijdstippen een Leestenaar 
met een opmerkelijk verhaal in de kijker 
zetten. Gek genoeg moeten we voor de 

Leestenaar die we in deze editie uitkozen 
ons dorp verlaten richting Blaasveld!  
Want in Blaasveld woont al menig jaartal 
Leestenaar Marcel Van Hoof. Voor zij die 

hem niet kennen, proberen we hem in één 
zin te vatten: Marcel Van Hoof IS eigenlijk 
het geheugen van ons dorp. 

MARCEL VAN HOOF: INTERVIEW

“Ik ken de Leestenaren 
uit de 18e eeuw béter dan 
de Leestenaren van nu!” Het is een 

passie, 
ik kan het 

niet anders 
omschrijven. 

TED DOET AAN CULTUUR Onze redacteur Ted (aka Bart Lauwens) ging voor ons de sfeer 
opsnuiven en cultuur proeven in Leest. Zijn verslag lees je hier! 
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Als de Remcokoorts en het 
Van Aertvirus toenemen, 
worden menige bolides 
opgepoetst, benen ont-
haard, ledematen inge-
smeerd en drinkbussen 
gevuld. De Kom Op Tegen 
Kanker-wielen walsen 
als nooit tevoren over 
Vlaamse wegen richting 
Mechelen en de amateur-
ploegen trekken waaiers 
over dijken en fietsauto-
strades. De koers dringt 
het voetbal van de buis en 
de Flandrien in ons schept 
Mercksiaans op over Stra-
vacijfers en allerlei waar-
den en hoe ze iemand het 
snot voor de ogen reden.
Onze Leestse “pedaleurs de 
charme” zie je elke zondag in hun 
fluo outfit op het appel aan hun 
clublokaal “Vivelamour”. Daar sprak 
ik met hen af. Voor mij zitten Luc 
Huys (Waschke) en Anja Teugels 
(voorzitter), beiden lid van het 
bestuur.
Wat was de aanleiding om een 
wielerploeg te starten in ons 
dorp?
Bij de start van Vivelamour in 
2006 waren een paar kameraden 
zoals Stefan Dons, Kris De Nies, 
enz...  geregeld  gaan fietsen. Ze 
wilden dit een beetje uitbreiden 
en gingen een clubje stichten. Ze 
kochten een aantal tweedehandse 
Eddy Merckxfietsen van een 
Franse organisatie die rijke 
Amerikanen een Armstronggevoel 
wou geven. Johan Hendrickx, die 
bij de “Dijlespurters” ingelijfd was, 
werd lid en onder zijn impuls is de 
wielerclub officieel ontstaan.
Jullie hebben een originele 
naam, waar komt die vandaan?
Wim Dons, de toenmalige cafébaas, 
wou zijn café eerst Willy’s Palace 
noemen maar koos uiteindelijk 
voor Vivelamour. Zijn eerste 
gedacht werd geïntegreerd in de 

naam van de wielerploeg: Willy’s 
Palace WielerClub.
Het is een gemengde 
wielerploeg, én je hoeft ook  niet 
per se van Leest te zijn? 
Ja, het is een gemengde 
kliek. Daarom dat er ook veel 
“buitendorpers” komen . In deze 
club zijn er zelfs 40% vrouwen 
ingeschreven. Hier bepaal je ook 
hoeveel kilometers je wil rijden en 
hoe dikwijls je actief bent. Geen 
verplichtingen!
Hoe kan iemand lid worden?
Dat staat mooi uitgelegd op onze 
website. Iedereen rijdt dus volgens 
eigen keuze en kunnen. Er zijn 
drie niveaus en je mag binnen het 
seizoen van groep wisselen. Je kan 
altijd komen proberen! Na driemaal 
proberen betaal je pas lidgeld. 
Maar dat lidgeld verschaft je heel 
wat voordelen.
De ploegen starten apart maar 
komen haast tegelijkertijd toe in 

de Vivelamour, viel mij op?
Dat is het gevolg van de afstanden. 
Ieder kiest volgens zijn of haar 
mogelijkheden. Bij aankomst zijn 
we allen terug samen als één 
club. We doen dit van maart tot 
oktober maar iedereen mag een 
gans jaar blijven rijden. Het enigste 
discussiepunt is de snelheid. Maar 
de baankapiteins houden dat goed 
in het oog.
Waaruit bestaan de activiteiten?
Er zijn de zondagse toeren en de 
ritten op de feestdagen die door 
onze leden zelf georganiseerd 
worden. We gaan elk jaar naar 
Mallorca om een ganse week  te 
fietsen. In juni hebben we een 
3-daags fietsweekend. We rijden 
ergens naar toe, overnachten en 
maken ginds een rondtrip om 
de dag er na fietsend terug te 
keren. We hebben een jaarlijkse 
BBQ, een Nieuwjaarsreceptie 
en een eindejaarsfeestje telkens 

na een fietstrip. Vroeger hebben 
we eens een wedstrijd op rollen 
georganiseerd en de Ronde van 
Leest. Dat was een toerrit met 
andere wielerploegen , zo’n 500 
man,  die kwamen meerijden. Er 
zijn ook vaste ritten naar Doel, 
Scherpenheuvel en Overijse waar 
een maaltijd aan verbonden is.
De gemiddelde leeftijd was 57 jaar 
maar dankzij de nieuwe instroom 
van jonge mensen komen er ook 
nieuwe activiteiten aan bod of op 
komst.
Het lijkt me een leuke bende die 
goed aan elkaar hangt. Mensen 
met affiniteit voor het wielrennen 
geraken hier goed geïntegreerd 
in de gemeenschap?
Het is een recreatieve club die voor 
veel open staat. We hebben zelfs 
een weerman in de club: Maurice 
Vets. Hij weet altijd vanwaar de 
wind komt en wanneer het gaat 
regenen. (n.v.d.r.: als het niet vooruit 

gaat, is het wind op kop en als zijn 
truitje nat is dan regent het!)
Ons lid Dirk Van Dam is een ex-
coureur en was de laatste Leestse 
winnaar van een Leestse koers. 
Anekdotes genoeg! Plezier tijdens 
het rijden en achteraf in de Vive!
Is het een mythe dat men na de 
rit een trappist moet drinken?
Dat wordt gezegd om voldoende 
suikers te winnen. Wij drinken 
liever een “kleppeke”!
Ik ga direct mijn ketting smeren!             
(B.L.) (n.v.d.r.: We danken ook Bart 
Hellemans en Stef Dons voor de 
randinformatie en Marcel Van Hoof 
voor de historiek)

VERENIGING IN DE KIJKER:

WPWC of Willy’s 
Palace WielerClub

Ondanks het prachtige lentezonnetje 
verzamelden zich op maandag 5 
juni een 60-tal Leestenaars in Ter 
Coose voor een ontmoeting met onze 
burgemeester en schepenen. In het 
bestuursakkoord was afgesproken dat 
het schepencollege op regelmatige 
tijdstippen in één van de dorpen zou 
vergaderen. Corona heeft daar lange 
tijd een stokje voor gestoken, maar 5 
juni was het eindelijk zo ver en kwam 
Leest als eerste aan de beurt. Na een 
dag van vergaderen en projecten 

bezoeken, maakten burgemeester 
en schepenen ’s avonds tijd voor 
de talrijk opgekomen Leestenaars. 
Burgemeester Vandersmissen schetste 
eerst het stedelijk beleid van de 
afgelopen jaren en wat we in de nabije 
toekomst nog mogen verwachten. 
Schepen van Sport Labsir toonde 
beelden van de nieuwe sportsite in de 
Juniorslaan. Vervolgens verdeelde het 
schepencollege zich over verschillende 
tafels, en mochten telkens tien 
dorpsbewoners aanschuiven voor een 

rechtstreekse dialoog. Na een halfuurtje 
werd er doorgeschoven, zodat iedereen 
die dat wilde, met minstens drie leden 
van het schepencollege kon spreken. 
Dat de formule gesmaakt werd, bleek 
uit de soms geanimeerde discussies 
aan de verschillende tafels. Schepen 
Rina Rabau van Ontmoeting, die het 
geslaagde concept van de avond had 
bedacht, sloot tevreden de avond af 
met de woorden “Amai, écht een tof 
dorp, Leest” . Dat kunnen wij uiteraard 
alleen maar beamen.  (MV)

Burgemeester en schepenen kwamen naar Leest: “Echt een tof dorp”
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Op tv kan je kijken naar de vele documentaires en films over de wonderen 
der natuur in verre en nabije contreien. Prachtig! Doch in de natuur rondom 
ons, de velden, graskanten, zelfs in onze eigen tuin kan je versteld staan 
van wat daar allemaal leeft en beweegt.
Zo ontdekte ik vorig jaar in mijnen hof een witte spin, nooit eerder gezien, volledig wit. Mijn 
nonkel, natuurliefhebber, wist te zeggen dat dit een kameleonspin is.
Deze vondst was de aanleiding om eens op zoek te gaan naar de minder bekende en 
minder zichtbare bewoners van Leest. De eerste bewoner die we in de kijker willen 
zetten is, u kan het al raden, de Misumena vatia of Gewone Kameleonspin.
Als je véél geduld hebt, 10 tot 25 dagen, dan kan je deze krabspin van kleur zien 
veranderen. De spin neemt dan de kleur aan van de bloem of plant waarop ze zit. 
Dat kan wit, geel, groenig of bruin zijn, soms met rode strepen op het achterlijf. 
Hopelijk heb je dan een volwassen vrouwtje in ’t vizier, want de mannetjes en 
jonge spinnen kunnen niet van kleur veranderen. 
Eenmaal de kleur overeenstemt met de achtergrond is de vrouwelijke spin 
zo goed als onzichtbaar. Niet alleen voor haar vijanden, maar ook voor 
haar prooien: insecten en zelfs vlinders. De kameleonspin staat dan 
‘gecamoufleerd’ opgesteld op een bloem of plant. Eénmaal de prooi 
binnen het bereik van haar grote voorpoten komt, grijpt en klemt 
ze hiermee haar slachtoffer vast en spuit er vervolgens sterk gif 
in, om er daarna gaatjes in te bijten waarlangs ze haar prooi 
leegzuigt.
Gelukkiglijk staat ons dit lot niet te wachten omdat de 
spin niet door ons vel kan bijten, al goed.  
De mannetjes hebben een witachtig tot geel 
achterlijf met 2 donkere strepen. De voorste 
poten zijn gestreept. Zoals bij vele spinnen 
is het mannetje kleiner (3 à 5 mm) dan het 
vrouwtje (7 à 11 mm). De mannetjes mogen 
zich gelukkig prijzen dat ze na de paring 
niet opgegeten worden door hun 
partner, wat bij vele spinsoorten 
een gangbare praktijk is. Veel 
zoekplezier!         (VW &V)

Op zondag 4 juni verwelkomde het 
stadbestuur samen met de Dorpsraad van 
Leest een 30-tal nieuwe inwoners van 
ons dorp. Burgemeester Vandersmissen 
en schepen van ontmoeting Rina Rabau 
Nkandu loofden het gemeenschapsgevoel 
dat in Leest nog echt aanwezig is. Machteld 
Verbruggen verwees namens de Dorpsraad 
naar het grote aantal verenigingen als dé 
weg om snel mensen te leren kennen. Daarna 
nam Johan Teughels de groep op sleeptouw 
met een wandeling door het dorpscentrum. 
De nieuwe Leestenaars leerden de 
Bleukensweide kennen en vernamen hoe de 
waterhuishouding er georganiseerd wordt. 
Een overvliegende reiger illustreerde de 
waarde van dit natuurgebied. Bij een kort 
bezoek aan de parochiekerk leerden ze de 
origine van Posse Leest kennen, namelijk 

de “begankenis” (bedevaart) naar de heilige 
Cornelius. Via het dorpshuis ging het terug 
naar Ter Coose, waar noch lang nagebabbeld 
werd bij een glas Karrelees en de lekkere 
tapa’s geschonken door de gulle sponsors 
Proxy Delhaize Leest en Atelier Souffriau.

Brouwerijcafé Karrelees 
is een uniek concept in 
onze streek. Je kan er 
enkel bier proeven dat ter 
plaatse wordt gebrouwen. 
Er is keuze uit maar 
liefst veertien soorten, 
allemaal bijzondere 
smaken die je nergens anders vindt. Het is een ambachtelijk 
product, gemaakt met veel passie en geduld. Dit geeft een 
extra dimensie aan je café-ervaring.

Door zijn kleinschaligheid en huiselijkheid hangt er een 
authentieke en intieme sfeer in het café. Je wordt persoonlijk 
benaderd door de brouwer en kan zo meer te weten 
komen over het brouwproces en de verschillende 
bieren. Het is een laagdrempelige ontmoetingsplaats 
voor de buurt , een toplocatie om af te spreken met 
familie of vrienden, een toevallige stop tijdens 
een fietstocht of wandeling, een plek om te 
vertragen of om te genieten van de kleine 
dingen.
Vanaf nu zijn ze iedere vrijdag open van 
14 tot 23 uur. In de zomer misschien 
wat vaker, maar daarover later meer. 
Je vindt Karrelees in de Grote Heide 
18 bis in Leest. Fietsen mogen op 
de oprit voor het café gestald 
worden. Voor auto’s is er een 
parking voorzien links van 
het huis. Bieren kunnen 
ook verkregen worden 
via hun webshop, 
Proxy Delhaize 
en hoevewinkel 
“’ t Hertsveld” te 
Leest.

LEESTSE BROUWERIJCAFÉ 
KARRELEES IS VAN START 
GEGAAN!

‘In onzen hof’

In tal van straten in Vlaanderen zijn kapelletjes 
te vinden, van gevelnisjes en boomkapelletjes tot 

grotere veldkapellen. Kapelletjeserfgoed heeft een 
visuele impact op het straatbeeld. Het is herkenbaar en 

laagdrempelig. In Vlaanderen zijn er meer dan 15.000 te vinden. 
Tijdens Moederdag op 14 mei werd op de Grote Heide nog eentje 

ingezegend door priester Leo Bernaerts. De nieuwe inwoners hadden 
dit kleine kapelletje gekregen en laten opkalefateren. Het hangt nu mooi 

op een paal aan de straatkant en kreeg de naam “Geuzenhoekkapelletje” mee.
Misschien weten jullie buiten de grote kapellen nog veld-of gevelkapelletjes staan? 

Misschien ligt er op jullie zolder of in jullie kelder nog ééntje? Het wordt tijd om ze eens 
te inventariseren of op te smukken! Je mag ons altijd iets laten weten of de heemkring 

“Leest Geweest” inlichten. Zij weten er wel raad mee.

Kapelletjes 
in Leest

VERWELKOMING NIEUWE LEESTENAREN
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PUZZEL

In “Dieël zeve” heeft VeeWee het 
over “agakes”. Hij bedoelt hiermee 
“algauw” of “vlug”. Nog tijdsaan-
duidingen zijn : “tunst” wat “toen” 
betekend; met “veurige kieê” be-
doelt hij “vorige keer” en “jeust oep 
touëd” is “juist op tijd”.

In zijn verhaal staat ook iemand 
“te keut” tegen de putrand. De ver-
standige lezer onder u begrijpt dat 
hij er “te kort” tegenstond. Minder 
goed nieuws is als iemand zich “te 
keut” heeft gedaan... En als de Swa 
“oenger ei” dan “heeft hij honger”

Wij hebben ook honger naar oude 
Leestse woorden en uitdrukkin-
gen. 

Stuur ze gerust eens op!

Elisabeth “Gaby” Vaeck werd geboren te 
Mechelen op 27 juni 1932 en is thuis in Leest 
overleden op 30 mei 2023. Ze was de echtgenote 
van Jozef De Bont en de meter van Gabriëlle Vaeck 
en Pascale De Bleser.
Johan Pieter Verbeeck werd geboren te Mechelen 
op 19 december 1963 en overleed in Sint-Katelijne-
Waver op 3 april 2023. Hij was landbouwer in de 
Winkelstraat en was de partner van Kris Van den 
Eynde.
Wil u het overlijden van een familielid melden dan 
kan dit door het zenden van een overlijdensbericht 
naar iedereenleest@leest.be of p/a Kouter 116 2811 
Leest. 

Dit is Jean Faes, de jongste inwoner van Leest. Hij 
werd geboren op 26 april 2023 en woont met zijn 
ouders Pieter en Charlotte in de Molenstraat, op de 
grens van Leest en Heffen.
Jouw nieuwe spruit in onze krant? Stuur 
een geboortebericht en liefst een foto naar 
iedereenleest@leest.be 

WORDEN GEMIST

UIT DE BLOEMKOLEN

the
working

group

the
working

group

WOORD

LIËSTS VEU GEVORDERDEN LIËSTS VEU BEGINNERS’T GAT VAN DE WEIRELD. 
DIEËL ZEVE.

Wa w’ al wete: de Sjarel en de Swa en nog 4 
man grave een gat deu de weireld.

‘t is er de veurige kieë ni van gekome, maar ‘k 
gen aale direct ouëtlegge waveu da gat ga 
diene.

Awel, na m’n ure ...
“Watte?” Sorry mense, ons Marie roept iet en 
ze komt naa iere. Ah, ‘t is telefon van de Swa.

“Ja Swa”, ... watte?, ... oe?, kapot?, ... ah ja, ...,  jaja, ‘k 
zal ‘t direct in orde brenge.”

Ja mense, Gertrude, de vra van de Swa, ei een 
blikske swanweuskes meegegeve, ma da lip-
peke oem da ope te trekke is afgebroke. Na 
kregt de Swa da natuurlek ni ope en em ei 
jeust groeëte ‘n oenger. ‘k gen ieëst agakes 
nen blikopener na de Swa late zakke, ... .

Oef, da was ma jeust oep touëd. Ja ..., as de Swa 
oenger ei dan ei ‘t em oenger eh, en dên mutte 
d’r ni mê afkome da ‘t em nog vouëf minute 
zaa mutte wachte oep z’n ete eh. 

‘k em er veu alle zekerhouëd nog nen aftrekker, 
twieë Duvels en een eclêrreke bouë gestoke, 
da ‘d ei ‘t em geire.

Ja, da zên zoeë van die akkefiekes die da kunne 
veuvalle eh. Da gebeurt al is eh.

Over ‘t lest had ‘r zoeë iemand te keut bouë de 
putrand gestaan en dên is er ne klot jeir na 
beneeë gevalle, recht in de Sjarel zênne nek. 
Joenge, da ‘d emme mutte ‘n oeëre seh. Zeker 
drouë dage ei ‘t em d’r over bezeg gewest da 
ta ni kon ..., da we niemand bouë da gat meuge 
late, ... . Drouë dage eh. Allee, na twieë Duvels 
en wa Karrelieës Tripels is ‘m tunst toch ge-
kalmeerd.

Ah ja, na ging ‘k zegge waveu da da gat dient eh, 
maar ..., da ga vandaag ne mieë lukke zenne. 

‘k em ons Marie belooft van mê eur na de mêt 
te gaan, want ‘k em een paar nief schoene en 
wa onderbroeke noeëdeg.

  VeeWee

IEDEREEN LEEST
Het internationale PIRLS 
concludeerde dit na een onderzoek 
i.v.m. begrijpend lezen. Spreken 
we thuis nog wel Nederlands? 
Stimuleren we onze kinderen nog 
om te lezen? Lezen we zelf nog 
genoeg en hebben we voldoende 
leesboeken in huis? Krijgen onze 
kinderen een degelijk ontbijt? 
Want kinderen met honger lezen  
blijkbaar minder goed? Geef eens 
een boek cadeau of leen er ééntje 
in onze bib in het Dorpshuis! 
Het Dorpshuis(Bib) wordt op 
woensdagnamiddag van 13u30 
tot 16u30 opengehouden door 

vrijwilligers . En er is nog altijd 
onze dorpskrant die je echt kan 
vastpakken en lezen!
 
VACATURE
Onze plaatselijke heemkring LEEST 
GEWEEST tracht de geschiedenis 
van ons dorp in kaart te brengen. Het 
resultaat van hun werk kan je via de 
verschillende tentoonstellingen en 
uitgaven bewonderen. Ze zoeken 
nog steeds nieuwe leden die een 
boontje hebben voor geschiedenis. 
Als je handig bent met de computer 
is dat een meerwaarde. Misschien 
zijn er geschiedenisstudenten die 
hier een kans zien om hun theorie 

te toetsen aan de 
praktijk. Neem gerust 
contact op met Leest 
Geweest! 
   
60-JARIGEN: SAVE THE 
DATE!
Op 30 september 2023 komen de 
mensen van het geboortejaar 1963 
samen om hun 60-ste verjaardag te 
vieren. Woont u in Leest en bent u 
van dat geboortejaar of was u hier 
geboren of naar school geweest, 
vier dan mee! Verdere info volgt nog 
maar stuur al gerust een mailtje naar  
60jarigen1963@gmail.com als 
u interesse hebt!

WIE ZOEKT DIE VINDT!


